

AKHBAR : BERITA HARIAN
MUKA SURAT : 1
RUANGAN : MUKA HADAPAN

Pelan Pengurusan COVID-19

5 strategi hadapi lonjakan kes

Kementerian Kesihatan (KKM) melaksanakan lima strategi bagi menghadapi lonjakan semula kes COVID-19 yang mencecah lebih 20,000 kes pada minggu epidemiologi ke-50 iaitu dari 10 hingga 16 Disember lalu. Bagaimanapun, Menteriya, Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad, berkata KKM tidak bercadang memperkenalkan semula Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) berikutan peningkatan kes COVID-19 seperti dilakukan ketika kemuncak penularan virus itu pada 2020 dan 2021.

Oleh Mohd Nasaruddin Parzi dan Samadi Ahmad → Nasional 6, 7



AKHBAR : BERITA HARIAN
MUKA SURAT : 6
RUANGAN : NASIONAL

Lonjakan kes COVID-19

KKM umum lima strategi hadapi kenaikan jangkitan

Menteri sahkan tiada cadangan laksana semula Perintah Kawalan Pergerakan

Oleh Mohd Nasaruddin Parzi dan Samadi Ahmad
bhnews@bh.com.my

Kuala Lumpur: Kementerian Kesihatan (KKM) semalam mengumumkan lima strategi di bawah Pelan Pengurusan COVID-19 untuk menghadapi lonjakan semula kes COVID-19 yang mencecah lebih 20,000 kes pada minggu epidemiologi ke-50 iaitu 10 hingga 16 Disember lalu.

Bagaimanapun, Menteri Kesihatan, Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad, berkata pihaknya tidak bercadang melaksana semula Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) seperti dilakukan ketika kemuncak penularan virus itu pada 2020 dan 2021.

Strategi pertama, melaksanakan pengesanan awal kes COVID-19 dan varian SARS-CoV-2.

Menerusi strategi itu, semua pesakit ke hospital dipantau rapi, selain kes Pernaafasan Akut Teruk (SARI) atau Influenza Like Illness (ILI) dan surveilans air kumbahan dalam komuniti dan pintu masuk antarabangsa.

Strategi kedua, pemerikasaan komuniti melalui amalan TRIIS (Test, Report, Isolate, Inform,

and Seek).

"Lakukan ujian sendiri sekiranya bergejala, laporkan secepat mungkin menerusi MySejahtera, lakukan pengasingan sendiri sekiranya positif COVID-19, patuh perintah pengawasan di rumah dengan melengkapkan penilaian sendiri dalam MySejahtera, selain maklum kepada kontak rapat.

"Dapatkan rawatan dan pemeriksaan segera sekiranya gejala bertambah buruk. Bagi golongan berisiko tinggi segera dapatkan rawatan di fasiliti kesihatan," katanya.

Strategi ketiga, pemantauan fasiliti kesihatan, pengurusan dan kawalan kes COVID-19 terutamanya untuk melindungi golongan berisiko tinggi.

Dr Dzulkefly menjelaskan semua fasiliti kesihatan dan hospital sudah bersedia menghadapi sebarang peningkatan kes COVID-19.

Strategi keempat, pemerikasaan komuniti melalui komunikasi risiko yang berkesan.

"Perkongsian data melalui media massa, kenyataan media KKM, selain menggerakkan inisiatif Malaysia Sihat," katanya.

Strategi kelima, pendigitalan sistem kesihatan pengurusan pandemik melalui aplikasi MySejahtera.

Menjelaskan, Menteri Kesihatan berkata, MySejahtera akan merangkum dan menggerakkan semua dari sudut pengurusan kesihatan dalam bentuk digital, termasuk pelaporan keputusan ujian sendiri, Perintah Pengawasan dan Pemerhatian di

Rumah (HSO) secara digital dan pemberian janji temu vaksin.

Dr Dzulkefly berkata demikian pada sidang media khas mengenai COVID-19 di KKM, Putrajaya, semalam, yang turut dihadiri, Ketua Pengarah Kesihatan, Datuk Dr Muhammad Radzi Abu Hassan.

Jangkitan COVID-19 menyaksikan peningkatan kepada 20,696 kes untuk tempoh 10 hingga 16 Disember lalu, iaitu peningkatan sebanyak 8,000 kes berbanding minggu sebelumnya.

Pada 3 hingga 9 Disember lalu, sebanyak 12,757 kes dilaporkan di seluruh negara dengan 11 kematian.

Secara keseluruhan, Dr Dzulkefly berkata, biarpun berlaku lonjakan kes baharu COVID-19 seperti dilaporkan, keadaan semasa di Malaysia masih terkawal dan tidak membebankan fasiliti kesihatan sedia ada.

Bagaimanapun, beliau menasihatkan sebagai langkah kawalan, rakyat mengambil serius hal penjagaan kesihatan, termasuk mengamalkan pemakaian pelitup muka di kawasan awam yang tertutup dan sesak.

"Bagi mereka yang bergejala, digalakkan melakukan penilaian sendiri tahap kesihatan serta dinasihatkan agar tidak hadir ke mana-mana kawasan yang sesak dan menjadi tumpuan ramai."

Tiada varian baharu dikesan

KKM juga menggalakkan pengambilan vaksin COVID-19 dos tambahan terutama kepada golongan yang berisiko tinggi.

Sementara itu, Ketua Peng-



arah Kesihatan, Datuk Dr Muhammad Radzi Abu Hassan memaklumkan tiada varian baharu dikesan membabitkan pelancong luar negara khususnya dari China.

"Kita melakukan pemantauan. Tidak ada varian baharu, yang kita temui hanya membabitkan varian sedia ada iaitu Omicron dan sub varian Omicron," katanya.

Mengulas lanjut mengenai keputusan tidak melaksana PKP, Dr Dzulkefly berkata KKM harap dapat menghadapi peningkatan kes tanpa mengenakan sebarang se-

katan pergerakan.

Menteri Kesihatan juga memberi jaminan fasiliti kesihatan di seluruh negara ketika ini sudah bersedia untuk menerima sebarang kemungkinan berlaku peningkatan kemasukan pesakit ke hospital.

"KKM sedang memantau rapi kapasiti hospital melalui Bed Management Unit (BMU) dan bersedia dengan lonjakan kapasiti.

"Ini termasuk fasiliti kesihatan lain, termasuk milik universiti, Angkatan Tentera Malaysia (ATM), swasta dan NGO (badan bukan kerajaan)," katanya.

Dos penggalak boleh diambil di klinik, temu janji MySejahtera

Kuala Lumpur: Individu yang ingin mendapatkan dos vaksin penggalak boleh terus berkunjung ke klinik kesihatan atau membuat temu janji menerusi aplikasi MySejahtera.

Ketua Pengarah Kesihatan, Datuk Dr Muhammad Radzi Abu Hassan, juga memberi jaminan bekalan vaksin ketika ini mencukupi untuk menampung keperluan rakyat susulan lonjakan kes baharu COVID-19.

"Stok-vaksin kita mencukupi. Kita menggalakkan sesiapa

yang mahu, untuk ambil. Stok kita cukup terutama untuk keperluan mereka yang mempunyai risiko atau komorbiditi.

"Pengambilan vaksin sekarang ini sangat mudah. Boleh 'walk in' (berkunjung) ke klinik atau buat temu janji (di aplikasi MySejahtera). Kita bagi kemudahan untuk mendapatkan vaksin tambahan (penggalak)," katanya pada sidang media di kementeriaannya di Putrajaya, semalam.

Turut hadir pada sidang me-

dia itu, Menteri Kesihatan, Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad.

Mengulas lanjut, beliau berkata, Kementerian Kesihatan (KKM) turut menjangkakan trend lonjakan kes baharu COVID-19 ketika ini akan berterusan untuk beberapa minggu akan datang.

"Kes akan terus meningkat sebab ini fenomena global. KKM akan terus memantau supaya situasi terus terkawal.

"Apabila berlaku lonjakan kes, ianya akan berakhir dalam

empat hingga enam minggu (sebelum kembali menurun)," katanya.

Pada sidang itu, Dr Dzulkefly turut menjelaskan tiada keperluan buat masa ini untuk menyediakan Pusat Pemberian Vaksin (PPV).

Pada sidang media itu, Dr Dzulkefly memaklumkan, sebanyak 20,696 kes baru dicatatkan pada Minggu Epidemiologi (ME) 50/2023 dari 10 Disember hingga 16 Disember; peningkatan 62.2 peratus berbanding

ME 49/2023.

Katanya, majoriti kes iaitu 97 peratus adalah membabitkan kategori satu dan dua, sementara kes yang memerlukan rawatan di Unit Rawatan Rapi (ICU) adalah 151 kes, di mana 96 kes memerlukan alat bantuan pernafasan.

"Kes kematian sebanyak 28 kes dengan yang tertinggi dalam kalangan mereka berumur 60 tahun ke atas (85 peratus) dan yang mempunyai komorbiditi (93 peratus)," katanya.

AKHBAR : BERITA HARIAN
MUKA SURAT : 7
RUANGAN : NASIONAL

Lonjakan kes COVID-19

Tahap bahaya varian baharu belum dipastikan

Data penjujukan kecil tidak cukup untuk analisis secara menyeluruh

Oleh Saadiah Ismail
Saadiah_ismail@bh.com.my

Kuala Lumpur: Tahap bahaya varian baharu COVID-19 belum dapat dipastikan terhadap orang ramai memandangkan hanya sejumlah kecil data penjujukan mengesan varian ini dalam kalangan individu positif.

Ketua Jabatan Sains Bioperubatan, Institut Perubatan dan Pergiangan Termaju, Universiti Sains Malaysia (USM), Dr Muhammad Amir Yunus, berkata varian ini turut dikesan dalam sampel air buangan di Amerika Syarikat, sekali gus menggambarkan bahawa ia dominan dalam kitaran manusia.

"Bagaimanapun lokaliti di mana varian ini didapati aktif, belum ada beban atau sebarang tanda bahaya kepada sistem kesihatan seperti kadar kemasukan ke hospital atau Unit rawatan

Rapi (ICU).

"Mungkin berdasarkan hal ini, varian ini belum dikategorikan sebagai varian membimbangkan (VOC)," katanya kepada BH, di sini, semalam.

Dr Muhammad Amir berkata, data dari penjujukan genome mendapati varian ini mengandungi lebih daripada 35 residu amino asid yang berubah berbanding virus XBB.1.5.

"Magnitud perubahan yang lebih kurang sama diperhatikan antara Omicron asal-BA.1 dengan varian terdahulu iaitu Delta.

"Justeru, tidak dapat dipastikan lagi magnitud kesan varian ini terhadap kadar transmisi sekiranya mudah berjangkit, namun berdasarkan perubahan amino asid yang agak tinggi dan signifikan berbanding varian terdahulu, dikhawatiri akan ada impak terhadap imuniti, terutama isu antibodi," katanya.

Vaksin beri perlindungan

Bagaimanapun, beliau berkata, kesan vaksin daripada versi terdahulu atau jangkitan semula jadi daripada varian terdahulu jangka masih memberi perlindungan sehingga tahap tertentu walaupun keberkesanannya menurun disebabkan oleh varian baharu ini.



Warga emas mendapatkan suntikan vaksin penggalak COVID-19 secara sukarela di Pusat Pemberian Vaksin (PPV) Klinik Kesihatan, Jalan Perak di Georgetown, semalam.

(Foto Zuhainy Zulkiffi/BH)

"Bagaimanapun, hal ini masih dalam penyiasatan saintifik. Oleh itu, Kementerian Kesihatan (KKM) boleh kembali mengaktifkan pemantauan kemasukan kes COVID-19 ke hospital dan ICU dan kes kematian akibat COVID-19.

"Kadar ini penting bagi kerajaan menentukan langkah berikutnya kerana perlu ada nilai

ambang sebelum menentukan langkah keselamatan awam lain yang perlu dilaksanakan.

"Pada masa yang sama, orang awam terutamanya golongan rentan disarankan agar mempraktikkan langkah pencegahan dengan memakai pelitup muka apabila berada di tempat yang tertutup dengan kehadiran orang ramai," katanya.

Talian hotline CAC, CPRC sudah ditamatkan

Kuala Lumpur: Talian hotline bagi Pusat Penilaian COVID-19 (CAC) serta Pusat Kesiapsiagaan dan Tindak Cepat Krisis (CPRC) Kementerian Kesihatan (KKM) yang kembali 'mendapat permin-taan' susulan peningkatan kes COVID-19, sudah ditamatkan sejak 1 Julai lalu.

Berdasarkan makluman sebelum ini dalam hantaran melalui laman sosial KKM, Kementerian itu mengumumkan kedua-dua talian hotline itu sudah ditamatkan. "Berikutan itu, sekiranya mempunyai pertanyaan lanjut berkenaan COVID-19, orang ramai boleh menghantar e-mel ke: cprc@moh.gov.my.

"Untuk pertanyaan berkenaan MySejahtera, sila gunakan Interactive Helpdesk dalam aplikasi MySejahtera," menurut kenyataan KKM dalam hantaran itu.

Hantaran itu boleh dilihat di https://m.facebook.com/story.php?story_fbid=pfbid0HEITVegm6k6qY1dqwEoaDPZQukTHnJdNhGVuQSFf6iBSPm9P3DUpcaNY1sHKL&id=100064560379224&mbextid=Nif5oz.

Kelmarin, BH melaporkan talian hotline bagi CAC yang diwujudkan kerajaan ketika pandemik COVID-19 memuncak beberapa tahun lalu untuk memudahkan rakyat melakukan penilaian gejala, difahamkan tidak boleh diakses.

Talian 03-77239299 itu dikatakan mula dihubungi orang ramai untuk mendapatkan nasihat berkaitan COVID-19.

Penumpang LRT mula ambil langkah berjaga-jaga

Kuala Lumpur: Penumpang transit aliran ringan (LRT) mengambil langkah berjaga-jaga dengan memakai pelitup muka, susulan peningkatan jangkitan COVID-19.

Tinjauan di LRT di ibu negara semalam mendapati orang ramai menggunakan pelitup muka walaupun masih tidak gusar dengan peningkatan kes penyakit itu.

Pesara perkhidmatan awam, Rokiah Rasul, 64, beliau tidak kisah walaupun jangkitan COVID-19 naik kerana mengambil beberapa jenis vitamin untuk menguatkan sistem imun.

"Saya juga menerima suntikan vaksin sebanyak tiga kali. Walaupun begitu, kita tetap perlu menjaga keselamatan diri. Contohnya memakai pelitup muka di tempat yang sesak.

"Saya cuma risau sekiranya ada Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) seperti beberapa tahun lalu, ramai yang akan terkesan. Kita dah ada pengalaman dengan PKP. Jika dilaksanakan

kembali, pasti ekonomi akan bertambah teruk terutamanya kepada individu yang bekerja sendiri," katanya.

Peniaga, Nurul Wardah Abdul Nashir, 39, pula berkata, beliau mula mengamalkan penjarakan fizikal, walaupun belum ada arahan khusus untuk melakukan sedemikian.

"Saya sedar kes sedang meningkat. Kita perlu memakai pelitup muka dan penjarakan fizikal. Selain itu, kita juga perlu menjaga kesihatan dan kebersihan.

"Saya selalu pergi ke tempat yang padat, tetapi bukan pada waktu puncak untuk mengelak daripada berselisih dengan orang ramai. Saya harapkan COVID-19 dapat ditangani. Sekiranya tidak, kita tidak dapat menjalankan kegiatan seperti biasa," katanya.



Nurul Wardah

Sementara itu, seorang pekerja swasta yang tidak ingin dikenali berkata pelitup muka bukan sahaja perlu dipakai ketika COVID-19 meningkat, malah penting kerana negara kerap terdedah dengan jerebu.

"Tanpa pelitup muka kita akan menghadapi kesukaran untuk bernafas. Selain itu, pelitup muka ini perlu kerana selain daripada COVID-19 ramai di antara rakan sekerja saya yang dijangkiti penyakit selepas demam virus. Jadi, lebih baik kita mencegah penyakit daripada merawat," katanya.

Kelmarin, sejumlah 20,696 kes COVID-19 dilaporkan di seluruh negara antara tempoh seminggu bermula 10 hingga 16 Disember lalu, meningkat hampir 8,000 kes berbanding minggu sebelumnya.



Antara penumpang LRT memakai pelitup muka ketika menggunakan pengangkutan awam di Kuala Lumpur, semalam.

(Foto Sadiq Sani/BH)

AKHBAR : BERITA HARIAN
MUKA SURAT : 1
RUANGAN : BISNES

Lonjakan kes COVID-19

‘Negara tidak boleh laksana PKP sekali lagi’



“Saya tidak rasa fasiliti kesihatan kita akan terjejas seperti dahulu kerana kita lebih bersedia kali ini dan tidak ada keperluan untuk mengadakan PKP seperti dahulu”

Ahmed Razman Abdul Latiff,
Pensyarah
Ekonomi Putra
Business School



Sekatan beri impak buruk kepada ekonomi, perlu belanja besar pacu pertumbuhan

Oleh Hazwan Faisal Mohamad
✉ hazwanfaisal@bh.com.my

Malaysia tidak boleh melaksanakan sekali lagi sekatan seperti Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) pada awal pandemik COVID-19 kerana impaknya yang terlalu buruk terhadap ekonomi dan perbelanjaan besar yang diperlukan bagi memulihkan semula pertumbuhan negara, kata penganalisis ekonomi.

Dalam masa yang sama, pengalaman kerajaan bersama rakyat menguruskan penularan virus

itu membolehkan kemudahan kesihatan negara kini lebih bersedia untuk menangani kenaikan kes COVID-19.

Pensyarah Ekonomi Putra Business School, Prof Madya Dr Ahmed Razman Abdul Latiff, berkata peruntukan untuk sektor kesihatan dinaikkan kepada RM41.2 bilion dalam Belanjawan 2024, justeru langkah yang perlu dilakukan oleh kerajaan adalah memastikan peruntukan berkenaan digunakan sebaik-baiknya.

“Saya tidak rasa fasiliti kesihatan kita akan terjejas seperti dahulu kerana kita lebih bersedia kali ini dan tidak ada keperluan untuk mengadakan PKP seperti dahulu,” katanya kepada BH.

Pandemik COVID-19 yang melanda negara pada awal 2020 menyebabkan krisis kesihatan dan ekonomi negara yang belum pernah berlaku sebelum ini.

Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) Malaysia bagi 2020 menguncup sebanyak 5.5 peratus, iaitu penguncupan paling besar sejak Krisis Kewangan

Asia pada 1998.

Sebanyak lapan pakej rangsangan ekonomi bernilai RM530 bilion dilaksanakan pada 2020 dan 2021 untuk memastikan kelangsungan perniagaan dan meringankan beban rakyat yang terjejas teruk akibat pandemik COVID-19.

Kerajaan juga melaksanakan Pelan Pemulihan Negara (PPN), iaitu hala tuju yang menggerakkan Malaysia untuk keluar daripada kemelut pandemik COVID-19 dengan selamat.

Ambil Langkah berjaga-jaga

Sementara itu, Perunding Kanan Global Asia Consulting, Samirul Ariff Othman, turut sependapat dengan menyatakan bahawa kerajaan tidak perlu melaksanakan semula PKP.

Sebaliknya, beliau menegaskan bahawa semua rakyat perlu menangani peningkatan kes COVID-19 dengan mengambil langkah berjaga-jaga termasuk memakai pelitup muka, sanitasi dan tidak bersesak.

“Mungkin elok dipertimbangkan dos tambahan walaupun ramai sudah divaksin yang mana 90 peratus telah mendapatkan dua dos vaksinasi. Hal ini kerana, virus ini akan sentiasa bermutasi seperti suntikan selsema yang diambil setiap tahun,” katanya.

Menteri Kesihatan, Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad, pada sidang media khas semalam menegaskan bahawa kerajaan tidak bercadang untuk melaksana sebarang sekatan termasuk PKP susulan peningkatan mendadak kes COVID-19 ketika ini.

Katanya, Kementerian Kesihatan (KKM) sedang melaksanakan lima langkah dan strategi dalam menghadapi peningkatan jangkitan ketika ini.

Sebanyak 20,696 kes baharu COVID-19 direkodkan sepanjang Minggu Epidemiologi 50 (10 hingga 16 Disember 2023).

Perkembangan itu menunjukkan peningkatan sebanyak 8,000 kes berbanding minggu sebelumnya.

“Mungkin elok dipertimbangkan dos tambahan walaupun ramai sudah divaksin yang mana 90 peratus telah mendapatkan dua dos vaksinasi. Hal ini kerana, virus ini akan sentiasa bermutasi seperti suntikan selsema yang diambil setiap tahun”

Samirul Ariff Othman,
Perunding Kanan
Global Asia
Consulting



AKHBAR : HARIAN METRO
MUKA SURAT : 18
RUANGAN : LOKAL

Shah Alam: Kementerian Pendidikan Tinggi akan membuat ketetapan sebaik menerima arahan daripada Kementerian Kesihatan (KKM) susulan peningkatan kes Covid-19 yang dilaporkan kebelakangan ini. Ini termasuk keperluan pengajian secara dalam talian bagi mengekang penularan Covid-19 di kalangan pelajar institusi pe-

Kementerian Pendidikan Tinggi tunggu arahan KKM

ngajian tinggi. Menteri Datuk Seri Dr Zambry Abd Kadir berkata, pihaknya tidak akan membuat sebarang keputusan mendahului KKM. "Universiti hendaklah (buat keputusan) berasaskan apa yang dimaklumkan dan diarahkan oleh KKM. "Kita tidak boleh buat ke-

putusan sendiri tanpa merujuk terlebih dahulu kepada KKM mengenai apa yang dinasihatkan atau diarahkan akan dijadikan panduan untuk kita ikuti seterusnya," katanya ketika ditemui di Majlis Perasmian Penutup Debat Diraja Antara Institusi Pengajian Tinggi 2023 Edisi ke-24 di

Universiti Teknologi Mara, di sini, semalam.

Terdahulu, media melaporkan sejumlah 20,696 kes Covid-19 dilaporkan di seluruh negara antara tempoh seminggu bermula 10 hingga 16 Disember lalu, meningkat hampir 8,000 kes berbanding minggu sebelumnya.

Tiada kewajipan ambil dos penggalak

Kuala Lumpur: Tiada arahan atau kewajipan untuk seluruh rakyat Malaysia mengambil suntikan dos penggalak vaksin Covid-19, seperti yang tular di media sosial ketika ini, kata Menteri Komunikasi Fahmi Fadzil.

Beliau yang juga jurucakap Kerajaan Perpaduan berkata, Kementerian Kesihatan (KKM) buat masa ini, hanya menggalakkan pengambilan dos penggalak ketiga vaksin Covid-19, terutama bagi golongan rentan dan berisiko tinggi.

"Ini sedikit salah faham yang berlaku akibat media sosial, sebelum kita sebar maklumat, tolong pastikan kandungan sebenar, ada kalanya antara tajuk dan isi kandungan dia agak berbeza, dan saya sarankan supaya kita teliti dahulu (kandungan)," katanya kepada media di Wisma Bernama, semalam.

Beliau berkata demikian selepas menyaksikan Majlis Menandatangani Memorandum Perjanjian (MoA) antara Pertubuhan Berita Nasional Malaysia (Bernama) dan agensi berita Xinhua yang turut dihadiri Ketua Pengarang Bernama (yang juga menangung tugas Ketua Pegawai Eksekutif) Nur-ul Afida Kamaludin.

Turut hadir Pengerusi Bernama Datuk Seri Wong Chun Wai.

Fahmi berkata, beliau akan bertemu Menteri Kesihatan Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad bagi menyarankan Dr Dzulkefly untuk mengadakan perjumpaan dengan ketua pengarang akhbar dan media di negara ini, dalam memperjelas isu ber-

kaitan dos penggalak ter-

babit. Berhubung isu dakwaan bahawa warganegara China yang menyertai dan mendapat pas bagi program Malaysia Rumah Keduaku (MM2H) layak mendapat status penduduk tetap (PR) negara ini, Fahmi berkata, perkara itu hanyalah fitnah dan tohmahan tidak berasas, yang dilemparkan pihak tidak bertanggungjawab.

Fahmi berkata, adalah jelas dan nyata bahawa sesiapa pun yang ingin mendapat kewarganegaraan Malaysia, perlu melalui proses dan saringan ketat.

"Kerajaan akan jamin keadaan terkawal dan tidak mudah untuk kita dengan begitu sahaja menyerahkan atau mengurniakan status kewarganegaraan, kepada sesiapa sekali pun," katanya.

Beliau berkata demikian bagi mengulas laporan media kononnya seorang menteri didakwa membuat pengumuman bahawa warganegara China yang menyertai dan mendapat pas bagi program MM2H, layak mendapat status PR negara ini.

Dilaporkan, Ahli Parlimen Masjid Tanah yang juga Pengerusi Jawatankuasa Kira-kira Wang Negara (PAC) Datuk Mas Ermeyati Samsudin membuat kenyataan itu di aplikasi X, selepas mendakwa 'mendengar cerita' berkaitan perkara itu.

Fahmi berkata, beliau kesal kenyataan itu dibuat Pengerusi PAC sendiri, yang mempunyai kuasa dan hak untuk memanggil dan mendapatkan penjelasan di Parlimen, namun gagal berbuat demikian.

Tidak cadang PKP

KKM nekad tangani kes Covid-19 walaupun kes mendadak

Oleh Mohammad
Khairil Ashraf Mohd
Khalid
khairil.ashraf@hmetro.com.my

Putrajaya

Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) memaklumkan tidak bercadang untuk mengulangi Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) seperti yang berlaku pada awal pandemik Covid-19.

Menteri Kesihatan Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad berkata, pihaknya berharap kes Covid-19 ini dapat ditangani walaupun Malaysia kini sedang menghadapi peningkatan kes yang mendadak.

"Malaysia kini sedang menghadapi peningkatan kes Covid-19 yang mendadak.

"KKM berharap situasi ini dapat ditangani tanpa perlu mengulangi sekatan seperti PKP yang berlaku pada awal pandemik Covid-19," katanya pada sidang media khas, di sini, semalam.

Mengulas lanjut, Dr Dzulkefly berkata, 20,696 kes baharu dicatatkan pada Minggu Epidemiologi 50



DR Dzulkefly (dua dari kanan) pada sidang media khas berhubung perkembangan terbaru Covid 19 di Dewan Kementerian Kesihatan Putrajaya. - Gambar NSTP/HAZREEN MOHAMAD

daripada 10 hingga 16 Disember 2023.

Beliau berkata, ia adalah peningkatan 62.2 peratus berbanding dengan jumlah kes yang dilaporkan pada Minggu Epidemiologi 49.

"Majoriti 97 peratus lagi adalah kategori satu dan dua. Manakala kes yang memerlukan rawatan di Unit Rawatan Rapi ialah 151 kes yang mana 96 kes memerlukan alat bantuan pernafasan dan kes kematian adalah 28 kes dengan kadar kematian 0.1 peratus," katanya.

Kata beliau, jumlah ke-

matian tertinggi dalam kalangan kes yang berumur 60 tahun ke atas adalah 85 peratus dan yang mempunyai komorbiditi adalah 93 peratus.

Beliau berkata, maklumat terperinci lain berkenaan situasi semasa jangkitan dan penularan Covid-19 di Malaysia akan dimuatnaik ke laman web KKMNOW di <https://data.moh.gov.my>.

"Data ini akan dikemaskini secara mingguan," katanya.

Selain itu, katanya, bagi menghadapi lonjakan kes

Covid-19, KKM memperkuatkan Pelan Pengurusan Covid-19 melalui lima strategi utama.

Katanya, strategi itu adalah pengesanan awal kes Covid-19 dan varian SARS-CoV-2 selain pemerkasaan komuniti melalui amalan TRIIS (Test, Report, Isolate, Inform, dan Seek).

Strategi lain katanya, adalah pemantauan fasiliti kesihatan, pengurusan dan kawalan kes Covid-19 terutamanya untuk melindungi golongan berisiko tinggi.

Kuala Lumpur: Peningkatan kes Covid-19 menjadikan pemakaian pelitup muka yang sebelum ini semakin dilupakan sekali lagi mendapat tempat dalam kalangan masyarakat.

Tinjauan mendapati, ramai yang memakai pelitup muka di tempat awam.

Pelatih latihan industri di Prasarana Malaysia Berhad (Prasarana), Amal Norazam, 22, berkata, pemakaian pelitup muka penting sebagai langkah berjaga-jaga memandangkan kes jangkitan Covid-19 semakin meningkat.

"Saya memilih sentiasa

Orang awam kembali amal pemakaian pelitup muka

memakai pelitup muka kerana sering menggunakan pengangkutan awam. Keadan sangat sesak terutama pada waktu pagi dan petang.

"Memang pemakaian pelitup muka tidak diwajibkan, tetapi kita juga perlu sentiasa berjaga-jaga.

"Saya lihat ramai yang tidak memakai pelitup muka, mungkin mereka rasa tidak selesa," katanya.

Sementara itu, pegawai bank, Zarina Sulaiman, 40-an, berkata, musim cuti sekolah dan perayaan menjadi faktor utama peningkatan kes Covid-19.

"Jika kita lihat rekod kes terdahulu, peningkatan berlaku kebanyakannya selepas sambutan keramaian.

"Saya kurang setuju dengan individu tidak memakai pelitup muka terutama

berada di tempat sesak sedangkan mereka tahu Covid-19 masih wujud.

"Sikap ini tanpa sedar menyusahkan banyak pihak, tanpa sedar mereka pembawa Covid-19," katanya.

Zarina menasihati orang ramai supaya tidak pergi ke lokasi berisiko, terutama kepada ibu bapa yang ingin membawa anak bercuti sempena cuti sekolah.



TINJAUAN orang awam kembali memakai pelitup muka di tempat awam atas dasar langkah berjaga-jaga.

AKHBAR : KOSMO
 MUKA SURAT : 5
 RUANGAN : NEGARA

Kerajaan tidak bercadang kuat kuasa semula PKP

KKM laksana 5 strategi kekang Covid

Oleh MUHAMMAD NAJIB AHMAD
 FUAD dan RIDZAUDDIN ROSLAN

PUTRAJAYA – Kementerian Kesihatan (KKM) akan melaksanakan lima strategi utama bagi mengekang penularan semula jangkitan virus Covid-19 yang melanda negara ketika ini.

Menterinya, Datuk Seri Dr. Dzulkefly Ahmad berkata, lima strategi itu melibatkan pengesanan awal kes Covid-19 dan varian SARS-CoV-2, pemerkasaan komuniti melalui amalan TRIS (*Test, Report, Isolate, Inform, dan Seek*).

"Strategi lain, pemantauan fasiliti kesihatan, pengurusan dan kawalan kes Covid-19 terutamanya untuk melindungi golongan berisiko tinggi.

"Ia turut melibatkan, pemerkasaan komuniti melalui komunikasi risiko yang berkesan dan pendigitalan sistem kesihatan dalam pengurusan pandemik melalui aplikasi MySejahtera," katanya pada sidang akhbar khas berhubung Covid-19 di sini semalam.

Dr. Dzulkefly berkata, KKM juga menyarankan orang ramai supaya sentiasa mengamalkan langkah-langkah pencegahan antaranya elak kawasan yang sesak, sempit dan sembang dengan jarak dekat.

Tambahnya, tiada keperluan ketika ini untuk melaksanakan semula Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) walaupun terdapat peningkatan ketara jangkitan.

"Kerajaan mengakui bahawa wujudkan peningkatan kes dalam negara dan berharap agar situasi ketika ini boleh dilalui tanpa sebarang sekatan yang berlaku sebelum ini.



PENGUNAAN pelitup muka amat digalakkan ketika berada di kawasan sesak bagi mengelakkan penularan wabak Covid-19. – GAMBAR HIASAN



ORANG ramai disarankan untuk memaklumkan tahap kesihatan di aplikasi MySejahtera. – GAMBAR HIASAN

"Ada bertanya, jadi kita jelaskan tanpa perlu mengulangi sekatan seperti PKP.

"Jadi, bagi hadapi lonjakan kes, KKM menetapkan lima strategi kesiapsiagaan dalam menghadapi peningkatan kes Covid-19 seperti pengesanan awal melalui sistem Amaran Awal atau *Heightened Alert System*," katanya.

Sehubungan itu, beliau meminta semua pihak supaya mematuhi peraturan sedia ada dan digalakkan untuk memakai pelitup muka ketika berada di kawasan sesak.

Sementara itu, Ketua Pengarah Kesihatan, Datuk Dr. Muhammad Radzi Abu Hassan berkata, pihaknya menjangkakan unjuran

peningkatan kes Covid-19 pada hujung bulan ini dan awal 2024 ekoran Krismas, tahun baharu serta cuti sekolah.

Katanya, jangkakan peningkatan kes itu merupakan salah satu fenomena global di mana semua negara sedang berdepan situasi sama.

"Kita jangkakan akan naik, bagaimanapun KKM akan terus memantau supaya situasi itu terkawal. Selalunya ia akan berakhir dalam tempoh empat hingga enam minggu.

"Jadi, kita harap langkah yang dibuat akan dapat mengawal (kes Covid-19), seterusnya berjaya mengurangkan jangkitan kes," katanya.

AKHBAR : KOSMO
MUKA SURAT : 7
RUANGAN : NEGARA

Agong berkenan saksi persiapan misi ketiga Ops Ihsan



AL-SULTAN ABDULLAH (tengah) meninjau persiapan terakhir bantuan Ops Ihsan sebelum diterbangkan ke Gaza pagi tadi. - AMREE AHMAD

SEPANG - Yang di-Pertuan Agong, Al-Sultan Abdullah Ri'ayatuddin Al-Mustafa Billah Shah berkenan mencemar duli bagi menyaksikan persiapan terakhir misi bantuan Ops Ihsan di Kompleks Kargo Lapangan Terbang Antarabangsa Kuala Lumpur (KLIA) semalam.

ia melibatkan penghantaran kali ketiga bagi membawa keperluan perubatan dan kelengkapan musim sejuk daripada Malaysia kepada penduduk Palestin di wilayah Gaza.

Kehadiran Al-Sultan Abdullah disambut Timbalan Perdana Menteri, Datuk Seri Dr. Ahmad Zahid Hamidi.

Al-Sultan Abdullah dipersembahkan taklimat oleh Pengarah Sortie Ops Ihsan, Datin Azura

Ibrahim sebelum tayañgan lagu runut misi itu dan melawat barangan kemanusiaan.

Turut hadir Menteri Kesihatan, Datuk Seri Dr. Dzulkefly Ahmad dan Timbalan Menteri Luar, Datuk Mohamad Alamin serta disaksikan Duta Besar Palestin ke Malaysia, Walid Abu Ali.

Kesemua sumbangan tersebut dengan berat 60 tan diterbangkan menerusi sebuah pesawat MASkargo yang disewa khas oleh kerajaan pada pukul 2 pagi tadi.

Penghantaran julung kali dilakukan pada 3 November lalu yang melibatkan berat 20 tan dilepaskan oleh Ahmad Zahid diikuti kali kedua seminggu kemudian dengan berat 16 tan.

Menurut Ahmad Zahid, pelaksanaan Ops Ihsan yang dilan-

carkan sekitar Oktober lalu disifatkan beliau sebagai berjaya, memastikan segala bantuan kepada rakyat Palestin tiba dengan selamat tanpa berlakunya sebarang masalah.

Katanya, inisiatif Ops Ihsan dilihat berupaya memastikan setiap gerak atur proses bantuan lebih tersusun.

"Kerjasama yang julung kali diadakan ini ternyata berhasil, malah kolaborasi itu sebaiknya berjaya mengelakkan pertindihan atau penyelewengan bantuan kemanusiaan.

"Malah, ia menjadi efektif kerana ada seliaan Kementerian Luar dan berjaya membuktikan keberkesanan pengurusan sumber serta kepakaran pelbagai yang lebih baik," katanya.

AKHBAR : SINAR HARIAN
MUKA SURAT : 6
RUANGAN : NASIONAL

KKM tidak cadang laksanakan PKP

Tangani Covid-19 dengan perkukuh lima strategi utama

Oleh **TUAN BUQHAIRAH TUAN MUHAMAD ADNAN PUTRAJAYA**

Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) tidak bercadang untuk mengulangi sekatan seperti perintah kawalan pergerakan (PKP) dalam usaha mengekang lonjakan jangkitan Covid-19.

Sebaliknya, Menteri Kesihatan, Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad berkata, kementerian akan memperkukuhkan Pelan Pengurusan Covid-19 melalui lima strategi utama.

"Malaysia kini sedang menghadapi peningkatan kes Covid-19 yang mendadak. Ini kita akui.

"KKM harap situasi ini dapat dilalui tanpa perlu mengulangi sekatan seperti PKP yang berlaku pada awal pandemik Covid-19 dahulu," katanya ketika sidang

akhbar khas di sini pada Isnin. Menurutnya, strategi tersebut melibatkan pengesanan awal kes Covid-19 dan varian SARS-COV-2 melalui sistem amaran awal.

"Ini sangat penting di mana kita sentiasa memantau situasi menerusi sistem amaran awal," katanya.

Beliau berkata, pemantauan akan turut dilakukan terhadap penyakit seperti influenza (ILI) dan pesakit jangkitan pernafasan akut teruk (SARI) serta persekitaran air kumbahan dalam komuniti dan pintu masuk antarabangsa.

"Kita akan berjaga-jaga dan ia adalah salah satu dari strategi yang digariskan," katanya.

Dr Dzulkefly berkata, KKM juga bersedia menghadapi ledakan jumlah kemasukan pesakit Covid-19.

"Kesiapsiagaan itu bukan hanya melibatkan fasiliti kementerian iaitu hospital dan klinik kesihatan sahaja malah turut membabitkan hospital pengajar, Angkatan Tentera Malaysia (ATM) dan swasta.

"Kementerian sedang memantau rapi kapasiti hospital



Dr Dzulkefly (dua dari kanan) ketika sidang akhbar khas Covid-19 di Putrajaya pada Isnin.

melalui unit pengurusan katil dan bersedia dengan pelan strategi lonjakan kapasiti," katanya.

Beliau turut menasihatkan orang ramai agar segera melakukan ujian pengesanan Covid-19 secara sendiri sekiranya bergejala.

"Jangan ambil mudah terutamanya jika kita mempunyai komorbiditi iaitu tekanan darah tinggi, kanser dan diabetes,"

katanya.

Mengulas mengenai angka jangkitan Covid-19, beliau berkata, sebanyak 20,696 kes baharu dilaporkan pada Minggu Epidemiologi (ME50) iaitu 10 hingga 16 Disember.

"Ia meningkat sebanyak 62.2 peratus berbanding jumlah kes dilaporkan.

"Daripada jumlah kes baharu itu, sebanyak 20,077 kes atau 97

peratus berada pada kategori satu dan dua.

"Seramai 151 pesakit dirawat di unit rawatan rapi (ICU) di mana 96 kes memerlukan alat bantuan pernafasan," katanya.

Dr Dzulkefly berkata, bagi tempoh sama, sebanyak 28 kes kematian dilaporkan melibatkan 85 peratus pesakit berusia 60 tahun ke atas dan 93 peratus mempunyai komorbiditi.

Orang ramai boleh walk in ambil vaksin

PUTRAJAYA - Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) memberi kemudahan kepada orang ramai untuk mengambil dos penggalak ketiga vaksin Covid-19 secara walk in.

Ketua Pengarah Kesihatan, Datuk Dr Muhammad Radzi Abu Hassan berkata, prosedur pengambilan vaksin itu juga boleh dilakukan secara temu janji menerusi aplikasi digital, MySejahtera.

"Nak walk in di klinik kesihatan boleh, nak buat temu janji pun boleh, kita (KKM) beri kemudahan.

"Stok vaksin masih mencukupi buat masa ini terutama untuk mereka yang mempunyai risiko atau berkomorbiditi tinggi," katanya.

Dr Muhammad Radzi turut menambah, pihaknya tidak menolak kemungkinan berlaku peningkatan kes menjelang minggu cuti tahun baharu, cuti sekolah dan Hari Krismas akan datang.

"Bagaimanapun, KKM akan terus memantau perkembangan kes Covid-19 termasuk varian baharu agar situasi berada dalam keadaan terkawal.

"Kita harap dengan langkah pencegahan yang dibuat ini akan membantu penurunan kes Covid-19," ujar beliau.

Dalam pada itu, Timbalan Ketua Pengarah Kesihatan, Datuk Dr Norhayati Rusli berkata, KKM tidak bercadang untuk membuka semula pusat pemberian vaksin (PPV) buat masa ini.

"Tiada keperluan untuk melakukan pendekatan sebegitu memandangkan keadaan Covid-19 dalam negara masih terkawal.

"Individu yang mahu mengambil suntikan vaksin boleh hadir ke klinik kesihatan atau hospital terdekat," katanya.

Tiada arahan wajibkan semua rakyat dapatkan dos penggalak

KUALA LUMPUR - Tiada arahan atau kewajipan untuk seluruh rakyat Malaysia mengambil suntikan dos penggalak ketiga vaksin Covid-19, seperti yang tular di media sosial ketika ini, kata Menteri Komunikasi, Fahmi Fadzil.

Beliau yang juga jurucakap Kerajaan Perpaduan berkata, Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) buat masa ini hanya menggalakkan pengambilan dos penggalak ketiga vaksin Covid-19 terutama bagi golongan rentan dan berisiko tinggi.

"Ini sedikit salah faham yang berlaku akibat media sosial. Sebelum kita sebar maklumat, tolong pastikan kandungan sebenar, kadangkala antara tajuk dan isi kandungannya agak berbeza. Saya sarankan supaya kita teliti dahulu (kandungan)," katanya kepada pemberita di Wisma Bernama pada Isnin.

Fahmi berkata, beliau juga akan bertemu Menteri Kesihatan, Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad bagi menyuarakan untuk mengadakan perjumpaan dengan ketua pengarang akhbar dan media di negara ini dalam memperjelas isu berkaitan dos penggalak tersebut.

Dalam pada itu, mengulas berhubung isu dakwaan bahawa war-



Fahmi ketika ditemui pemberita selepas majlis menandatangani MoA antara Bernama dan Xinhua di Wisma Bernama pada Isnin.

ganegara China yang menyertai dan mendapat pas bagi program Malaysia Rumah Keduaku (MM2H) layak mendapat status penduduk tetap (PR) negara ini, Fahmi berkata, perkara itu hanyalah fitnah dan tohmahan tidak berasas yang dilemparkan pihak tidak bertanggungjawab.

"Adalah jelas bahawa sesiapa yang ingin mendapat kewarganegaraan Malaysia, perlu melalui proses dan saringan ketat.

"Kerajaan jamin keadaan terkawal dan tidak mudah untuk kita menyerahkan atau mengurniakan status kewarganegaraan kepada sesiapa sekali pun," katanya.

Beliau berkata demikian bagi mengulas laporan media kononnya

seorang menteri didakwa membuat pengumuman bahawa warganegara China yang menyertai dan mendapat pas bagi program MM2H layak mendapat status penduduk tetap (PR) negara ini.

Dilapor, Ahli Parlimen Masjid Tanah yang juga Pengerusi Jawatankuasa Kira-kira Wang Negara (PAC), Datuk Mas Ermeyati Samsudin membuat kenyataan itu di aplikasi X, selepas mendakwa 'mendengar cerita' mengenai perkara itu.

Fahmi berkata, beliau kesal kenyataan itu dibuat Pengerusi PAC sendiri yang mempunyai hak untuk memanggil dan mendapatkan penjelasan di Parlimen namun gagal berbuat demikian. - Bernama

AKHBAR : UTUSAN MALAYSIA
MUKA SURAT : 1
RUANGAN : MUKA HADAPAN

Covid-19 terkawal, tidak perlu PKP

Oleh **JUANI MUNIR ABU BAKAR**
dan **MOHD. HUSNI MOHD. NOOR**
utusannews@mediamula.com.my

PUTRAJAYA: Kerajaan tidak berhasrat melaksanakan Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) meskipun jangkitan Covid-19 melonjak dan terkini merekodkan 20,696 kes baharu dengan 28 kematian.

Bagi menghadapi penularan wabak tersebut, Kementerian Kesihatan mengalakkan pengambilan suntikan dos pengalag terutama golongan berisiko tinggi termasuk warga emas dan komorbid untuk mengelakkan komplikasi jika dijangkiti Covid-19.

Walaupun berlaku lonjakan kes baharu namun keadaan masih terkawal selain kadar kematian direkodkan sekitar 0.1 peratus manakala kadar pesakit kategori ketiga, keempat dan kelima hanya tiga peratus atau 619 kes.

Lonjakan kes yang berlaku

bukan sahaja dialami negara ini tetapi seluruh dunia dan penularan itu diramalkan terus meningkat dan dijangka berakhir dalam tempoh empat hingga enam minggu akan datang bergantung kepada keadaan.

Bagimanapun, Menteri Kesihatan, Datuk Seri Dr. Dzulkifly Ahmad

berkata, walaupun berlaku lonjakan kes kerajaan tidak bercadang melaksanakan sebarang sekatan termasuk PKP.

"Malaysia memang sedang dilanda peningkatan kes Covid-19 sejak beberapa minggu lalu.

"Kita harap dapat melalui (fasa peningkatan ini) tanpa perlu melalui sekatan termasuk PKP yang dilaksana pada awal pandemik dahulu. Kita dah tak cakap mengenainya (sekatan) atau akan mengulangi PKP. Sebab banyak yang tanya dan banyak kekusaran di situ," katanya pada sidang media khas di sini semalam.

Jumlah jangkitan 20,696 kes, 28 kematian sepanjang minggu lalu

Bersambung di muka 2

AKHBAR : UTUSAN MALAYSIA
MUKA SURAT : 2
RUANGAN : DALAM NEGERI

Covid-19 terkawal, tidak perlu PKP

Dari muka 1

Minggu Epidemiologi ke-50 dari 10 hingga 16 Disember menyaksikan peningkatan 62 peratus jangkitan baharu berbanding tempoh sebelumnya dengan 28 kes atau 0.1 peratus kematian, 151 kes memerlukan rawatan di unit rawatan rapi (ICU) dan 96 kes memerlukan alat bantuan pernafasan.

Daripada jumlah 20,696 kes baharu pada minggu lalu, 97 peratus atau 20,077 kes kategori satu dan dua manakala selebihnya iaitu 619 kes atau 3.0 peratus adalah kategori tiga, empat dan lima.

Dalam pada itu, Dzulkefly berkata, Kementerian Kesihatan sedang melaksanakan lima langkah dan strategi di bawah Pelan Pengurusan Covid-19 dalam berdepan peningkatan kes jangkitan termasuk penguasaan awal kes dan varian SARS-CoV-2.

Strategi kedua membabitkan pemerikasaan komuniti melalui amalan TRIIS (*Test, Report, Isolate, Inform, dan Seek*), sementara strategi ketiga, pemantauan fasiliti kesihatan, pengurusan dan kawalan kes Covid-19 terutamanya untuk melindungi golongan berisiko tinggi.

"Strategi lain termasuk pemerikasaan komuniti melalui komunikasi risiko yang berkesan dan terakhir, pendigitalan sistem kesihatan dalam pengurusan pandemik melalui ap-

likasi MySejahtera," katanya.

Beliau menegaskan, walaupun terdapat peningkatan kes namun, keadaan semasa di Malaysia masih dalam keadaan terkawal dan tidak membebani fasiliti kesihatan sedia ada.

"Ini dengan melihat kadar insiden purata Covid-19 bagi tempoh tujuh hari terawal dalam 100,000 populasi, keduanya kadar kematian purata mengikut tarikh kematian dan kadar kemasukan kategori ketiga, keempat dan kelima," katanya

Buat masa ini, katanya, kemudahan kesihatan sudah bersedia untuk menerima sebarang kemungkinan termasuk ledakan dan peningkatan kemasukan pesakit ke hospital.

Kata beliau, persediaan turut dilakukan di fasiliti kesihatan milik Angkatan Tentera Malaysia (ATM), swasta dan badan bukan kerajaan (NGO).

Namun beliau berkata, sebagai langkah kawalan, rakyat perlu terus mengambil berat hal penjagaan kesihatan termasuk mengamalkan pemakaian pelitup muka di kawasan awam yang tertutup.

"Bagi yang bergejala, digalakkan melakukan penilaian sendiri tahap kesihatan serta dinasihatkan tidak hadir ke mana-mana kawasan yang sesak dan menjadi tumpuan ramai," katanya.

Beliau berkata, pihaknya menggalakkan pengambilan

vaksin dos tambahan terutama kepada golongan yang berisiko tinggi.

Mengulas stok vaksin, Ketua Pengarah Kesihatan, Datuk Dr. Muhammad Radzi Abu Hassan pada sidang akhbar sama berkata, bekalan pelalian itu mencukupi termasuk untuk menampung keperluan dos penggalak dan mana-mana individu yang belum menerima suntikan tersebut.

"Mengetahui stok Pfizer (generasi baharu), kita masih dalam proses perolehan sebab benda ini baharu terutamanya dalam versi baharu dan proses ini mengambil masa. Tetapi dengan adanya bekalan sedia ada, ia masih efektif dan boleh melindungi virus buat masa sekarang," katanya.

Beliau berkata, buat masa ini mana-mana individu yang mendapatkan suntikan vaksin boleh pergi terus ke klinik kesihatan berdekatan atau mendapatkan temujanji melalui aplikasi MySejahtera.

"Buat masa ini tiada keperluan pembukaan Pusat Pemberian Vaksin (PPV)," katanya.

Dr. Muhammad Radzi juga berkata, tiada varian baharu dikesan membabitkan pelancong luar negara khususnya dari China.

"Kita melakukan pemantauan. Tidak ada varian baharu, yang kita temui hanya membabitkan varian sedia ada iaitu Omicron dan sub varian Omicron," katanya.

AKHBAR : UTUSAN MALAYSIA
MUKA SURAT : 6
RUANGAN : DALAM NEGERI

Terima hakikat terpaksa hidup dengan Covid-19

Oleh JUANI MUNIR ABU BAKAR
juani.bakar@mediamula.com.my

PETALING JAYA: Orang ramai perlu menerima hakikat terpaksa hidup bersama virus Covid-19 dengan melakukan langkah-langkah kawalan sendiri termasuk mengambil vaksin sebagai pelindung mengelakkan risiko kesihatan berpanjangan.

Ekoran angka korban akibat Covid-19 menunjukkan peningkatan dalam tempoh dua bulan lalu daripada 12 kes pada Oktober bertambah kepada 22 kematian dalam bulan November dan terkini kepada 28 kes pada Sabtu lalu sekali gus mengingatkan masyarakat untuk mengambil langkah sewajarnya seperti penularan wabak itu sebelum ini.

Bercakap kepada *Utusan Malaysia*, Pakar Virologi Universiti Kebangsaan Malaysia (UKM), Prof Madya Dr. Nazlina Ibrahim berkata, orang ramai perlu menerima hakikat virus Covid-19 masih berada di sekeliling dan sentiasa merebak melalui sebaran udara.

Justeru, menurut beliau, langkah kawalan sendiri seperti pernah dilalui 33 juta rakyat pada awal 2020 perlu diteruskan terutamanya ketika berada



ORANG ramai disaran mengamalkan kawalan sendiri dengan memakai pelitup muka dan mengambil vaksin bagi mengurangkan risiko.

di kawasan sesak dan sempit.

Selain itu, katanya, paling penting untuk mengambil vaksin termasuk dos penggalak khususnya dalam kalangan berisiko tinggi yang mudah terdedah kepada komplikasi lain sehingga membawa kematian jika dijangkiti Covid-19.

"Sistem imunisasi akan menurun antara tempoh enam dan

12 bulan selepas mengambil vaksin. Jadi suntikan ini amat penting sebagai pelindung kepada mana-mana masyarakat untuk menghadapi komplikasi lain kerana ancaman virus ini.

"Selain saranan suntikan dos penggalak, orang ramai diminta melakukan pemakaian pelitup muka dan menjaga kebersihan. Ini paling utama dan bukan

asing bagi kita kerana pernah melakukannya sepanjang lebih dua tahun berdepan pandemik Covid-19," katanya.

Semalam, akhbar ini melaporkan jumlah rakyat mengambil dos penggalak atau suntikan vaksin Covid-19 yang ketiga dan keempat masih ter-lalu rendah sekali gus mendedahkan negara dengan risiko kesihatan awam berpanjangan walaupun jangkitan menyaksikan peningkatan kepada 20,696 kes untuk tempoh 10 hingga 16 Disember lalu.

Berdasarkan data Kementerian Kesihatan menerusi laman sesawang KKMNOW, kadar pengambilan suntikan vaksin keempat atau dos penggalak kedua hanya 2.5 peratus atau 828,338 orang iaitu rendah sejak mula dibuka kepada orang ramai pada April 2022.

Dalam pada itu, Presiden Per-satuan Pakar Perubatan Kesihatan Awam Malaysia, Prof. Dr. Jamalludin Ab. Rahman berkata, kaedah pencegahan biasa seperti memakai pelitup muka di tempat sesak, menjalankan ujian Covid-19, sanitasi dan kuarantin sendiri harus terus dilaksanakan berbanding saranan dos penggalak ketiga.

AKHBAR : NEW STRAITS TIMES
MUKA SURAT : 6
RUANGAN : NATION / NEWS

NewStraitsTimes . TUESDAY, DECEMBER 19, 2023

6 | NEWS / Nation

COVID-19 MANAGEMENT PLAN

DR DZUL OUTLINES 5-POINT STRATEGY

Rise in Covid-19 numbers has not overburdened public healthcare system, says minister

HANA NAZ HARUN
PUTRAJAYA
news@nst.com.my

THE Health Ministry's Covid-19 management plan has a five-point strategy to tackle the rising number of Covid-19 cases in the country.

Health Minister Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad said the first involved early detection of Covid-19 and the SARS Cov-2 variants.

The second, he said, was community empowerment via TRIJS (test, report, isolate, inform and seek) and the third strategy was constant monitoring of health fa-

ilities and case management, especially to protect the high-risk segment.

"The fourth strategy involves community empowerment via effective risk communication and fifth, the digitalisation of the healthcare system in managing the pandemic via the MySejahtera application," he said at a press conference at the ministry here yesterday.

The minister said as a whole, the situation was still manageable and that the rise in Covid-19 numbers had not overburdened the public healthcare system.

"We are getting ready for any eventuality. There's nothing to be alarmed about but don't take things lightly," he said.

He advised the people to adopt best healthcare practices such as wearing face masks in public areas.

"This is especially recommended for those with comorbidities. Avoid crowded areas and close proximity conversations.

"Those with symptoms should conduct a self-health assessment

and not visit crowded areas. Those in the high-risk category should take the Covid-19 vaccine," he said.

He said there had been no talk yet of reinstating the Movement Control Order (MCO).

He said there had been many concerns raised, especially on social media, over the rise in the number of Covid-19 cases in Malaysia.

He said the authorities were optimistic that it would be able to manage the numbers without having to introduce restrictions, as enforced during the early days of the pandemic in 2020.

"We acknowledge that Malaysia has been seeing a sharp rise in Covid-19 cases. However, we hope that we can weather this without having to reinstate the MCO," he said.

He said government health facilities were capable of handling any surge in cases and that the ministry was ready to mobilise facilities such as teaching hospitals, military hospitals, private facilities and non-governmental



Health Minister Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad speaking at the press conference on Covid-19 at the Health Ministry in Putrajaya, yesterday.
PIC BY HAZREEN MOHAMAD

organisations, if required.

He said Malaysia recorded 20,696 new cases, a 62.2 per cent increase in epidemiological week 50 from Dec 10 to 16, compared with the week before.

The majority of these cases (97 per cent) are in categories one and two, and 619 cases were in categories three, four and five.

Of the total, 20,677 involved Malaysians, and 609 were foreigners.

The ministry also recorded 19 imported cases, and 151 cases needing treatment in the intensive care unit.

Meanwhile, Health director-general Datuk Dr Muhammad Radzi Abu Hassan said those seeking to get vaccinated against Covid-19 or get their booster shots could just walk in at any government health clinic or hospital.

He gave assurance that there were enough vaccines, especially for those in high-risk groups, or with comorbidities.

"Our vaccine stock is sufficient and is enough for those who want to get vaccinated or get their boosters," he said.

Asked on the procurement status of 2.7 million new-generation Covid-19 vaccines, he said it was ongoing.

"It is still in the procurement stage and the process will take some time.

"However, what we have now is still effective and can still protect the virus from circulating."

In June, it was reported that the Pfizer bivalent Covid-19 vaccines were supposed to be a replacement for the almost expired stock kept by the ministry.

Deputy Health Minister Lukanisman Awang Sauni, during the winding-up debate on Covid-19 Vaccine Procurement in Dewan Rakyat in June, said there were 8.5 million vaccines of various brands that had expired at the ministry's facilities and vaccine storage warehouses as of June 1.

Health experts urge people to get booster shot

KUALA LUMPUR: Health experts are urging Malaysians to get their Covid-19 booster shots following the rising number of infections nationwide.

They believe the existing vaccines are sufficient to curb infection.

Prof Dr Zamberi Sekawi, a consultant clinical microbiologist and Universiti Putra Malaysia Professor of Medical Microbiology, said there was no need for the people to wait for the latest bivalent or updated monovalent XBB.1.5 vaccine as their next booster.

The existing vaccine, he said, should be enough to minimise the impact of the virus.

"Take whatever vaccines that are available now. The monovalent is just an updated version of the vaccine. The existing version is just as good.

"The Covid-19 situation now is not as serious as before with many only experiencing mild symptoms and a large part of those infected are also asymptomatic.

"The major concern is the



Samuel Surej, 53, voluntarily gets himself vaccinated at a clinic in Jalan Perak, George Town, yesterday. PIC BY ZUHAINY ZULKIFFLI

high-risk groups. These are the people we should look at getting the booster shots now as an extra protection," he told the *New Straits Times*.

Malaysian Public Health Organisation adviser Datuk Dr Zainal Ariffin Omar agreed on the need to push for booster shots for the vulnerable groups.

He said the government also needed to get the basics right, such as getting people to avoid crowded places and observe quarantine if infected.

He reckoned that the Health Ministry's move not to consider any form of the Movement Control Order (MCO) as logical.

"We should not worry about

the sharp increase in the cases as the majority are only mild cases. It isn't placing undue strain on our healthcare system.

"It is good that the government is not taking drastic action but is instead adopting a soft approach. We would still encourage high-risk groups to get the booster dose," he added.

Universiti Putra Malaysia epidemiologist and biostatistician Associate Professor Dr Malina Osman said people should not panic as the situation was similar to last year, when there was also a surge in cases.

The government, she said, was also being wise by not considering the MCO.

"On vaccines, the government has assured that the existing batch of vaccines are still relevant in curbing Covid-19, so there is no need to wait for the updated versions.

"To the vulnerable groups, please get it now. Do not wait.

"In addition, I would suggest a mask mandate for those in healthcare facilities," she said.

Learning institutions must follow guidelines

SHAH ALAM: Institutions of higher learning must refer to advisories and guidelines issued by the Health Ministry (MoH) on the prevention of another wave of Covid-19, said Higher Education Minister Datuk Seri Dr Zambry Abd Kadir.

He said any measures taken by such institutions must follow the ministry's guidelines.

"I announced a few days ago that any action by the universities must be based on MoH guidelines.

"I cannot issue any statement related to health matters," he told reporters after the 24th Royal Interuniversity Debating Championship, here.

He was responding to a question on reverting to online classes following the recent spike in Covid-19 cases. **Bernama**

AKHBAR : THE STAR
MUKA SURAT : 1
RUANGAN : MUKA HADAPAN

Same fight, **different** strategy

A new swell of Covid-19 cases and hospitalisations nationwide has led the Health Ministry to stress the importance of taking safety precautions, including continued masking indoors. The situation is still under control, assures the ministry, which has a five-point strategy in place.

> See reports on page 2 by **ARFA YUNUS** and **MAHADHIR MONIHULDIN**

AKHBAR : THE STAR
MUKA SURAT : 2
RUANGAN : NATION

'No plans to re-impose MCO'

Situation is under control and there's no cause for alarm, says Dzulkefly

By ARFA YUNUS
and MAHADHIR MONIHULDIN
newsdesk@thestar.com.my

PETALING JAYA: Despite the spike in Covid-19 cases nationwide, the Health Minister says the government is not considering re-imposing the movement control order but urged the people to increase their vigilance.

Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad said the present situation is under control and the ministry is ready to handle any eventuality.

He called on Malaysians to take precautionary measures and stay on guard to keep the virus at bay.

"At present, the situation is not causing a burden on our health facilities and there is no

cause for alarm.

"The ministry hopes that the situation can be handled without having to re-impose the MCO.

"We are prepared for a surge in cases where our health facilities, be it public, private, universities, the military and NGO (premises), are all ready to receive patients.

"Beds, access and treatments are all on standby and so for those who are concerned, the ministry is taking all precautions," he told a press briefing yesterday.

Dr Dzulkefly said the ministry has prepared a five-point strategy to deal with the increase in the number of Covid-19 cases.

These include early case detection via the Heightened Alert System (HAS), community tracing via TRIIS (test, report, isolate,

inform and seek) system, monitoring of health facilities, effective risk communication and digitisation of the health system via the MySejahtera application.

"Maintain your distance from one another, practise good hygiene, wear masks in indoor or at crowded spaces and get booster shots, especially for those in the high-risk categories.

"For those in categories one and two, self-isolation by staying at home is sufficient but those in categories three, four and five should go to the hospital," he advised.

Dr Dzulkefly said between Dec 10 and Dec 16, 20,696 cases were reported nationwide, an increase of 62.2% compared with the previous week.

He took heart that 97% of the new cases comprised those in the low-risk categories of one and two.

A total of 28 deaths were recorded, with 151 patients being warded in intensive care and 96 requiring breathing assistance.

Most of the reported fatalities were of those aged over 60 (85%) and patients with chronic illnesses (93%), with the death rate at 0.1%, he added.

Of the total new cases, he said 609 were foreigners, with 19 imported cases involving 18 Malaysians and one foreigner.

The number of clusters recorded nationwide stood at 18.

The minister said there were no reports of new variants in the country except for the existing

Omicron and its sub-variants.

To a question on vaccines, Dr Dzulkefly said the country has enough stock to cater to all including those wanting booster shots.

To ease the vaccination process, he said Malaysians can make appointments or simply walk in to any health facility.

Asked if the government was looking at making it compulsory again for the public to do a MySejahtera scan before entering premises, Dr Dzulkefly said there were no such plans.

"Due to the current global phenomenon of Covid-19 cases increasing, we are also expecting a surge in the country but experience has taught us that this situation will only last between four and six weeks," he added.

Holidaying while adopting the new norm

By IMRAN HILMY
imran@thestar.com.my

KEPALA BATAS: While expressing concerns over the rising Covid-19 cases, most parents would still proceed with their holiday plans by adopting the new norm.

Civil servant Fatin Nabihah Ab Malek, 30, said wherever they go these days, masking up and regular hand sanitisation are a must.

"It's the new norm and I have instilled the habits among our family members by following the Covid-19 standard operating procedure during our travel.

"After the pandemic, I'll always make sure we have enough face masks and hand sanitisers for my husband and three children during our vacation.

"There will also be medicines for babies in case they fall sick during the vacation.

"We also avoid crowded places and try to maintain physical distancing as much as possible while in public," she said when met at her house in Pinggiran Bertam Perdana here yesterday.

Human resource manager Azimah Abdul Aziz, 39, said she would bring her family to Turkiye during the next school holiday in February.

"Before the trip, I will ensure my family get jabs, especially Covid-19 and influenza.



Well prepared:

Fatin Nabihah tending to her daughters Nurfathia Insyirah, five, (far left) and Nur Faiha Irdina, five months while her husband Mohd Iskandar Othman, 34, feeds medicine to their son Muhammad Isma Fareeq, two, as they pack the necessities for travel.
— ZHAFARAN NASIB/The Star

"All my family members, except my seven-year-old daughter, are fully vaccinated with booster jabs.

"Influenza jabs are important too, given the severe drawbacks that could arise from contracting the virus," she said.

Malaysian Community Pharmacy Guild president Foon Hwei Foong said those who want to travel abroad for vacation should bring their kids to take

influenza vaccinations.

She said common medicine such as antihistamine, paracetamol, cough mixture and lozenges for sore throat should be brought along too.

She said the most effective prevention of Covid-19 was wearing face masks and frequent sanitisation to avoid from being infected with the virus.

She said parents could also provide their kids with supplements

like vitamins and probiotics.

Malaysian Pharmaceutical Association council member Gina Koay said besides medication, parents should also equip themselves with Covid-19 test kits during their travel.

"There are many types of test kits now at pharmacies, such as those with saliva and nasal swab methods. There are also two-in-one test kits for both Covid-19 and influenza," she said.

Fahmi: No move to make booster jabs mandatory

KUALA LUMPUR: There is no move by the government to make it mandatory for Malaysians to get booster jabs following the increase in Covid-19 cases, says Communications Minister Fahmi Fadzil.

He said for the time being, the Health Ministry is only encouraging people, especially those in vulnerable and high-risk groups, to take the booster shot.

He said contrary viral claims online were inaccurate.

"This is a minor misunderstanding on social media – please verify the content before you share any information; sometimes the headline doesn't match the content, and I advise that you verify first," he said at Wisma Bernama yesterday.

He said this after witnessing the signing of a memorandum of agreement between Bernama and China's Xinhua News Agency, which was attended by Bernama's editor-in-chief Nur-ul Afida Kamaludin, who is also discharging the duties of chief executive officer.

Also present was Bernama chairman Datuk Seri Wong Chun Wai.

MMA lauds ministry's decisive action on managing surge

PETALING JAYA: The Health Ministry has provided a comprehensive strategy to manage Covid-19 and a clear direction on managing the surge going forward, says the Malaysian Medical Association.

MMA president Dr Azizan Abdul Aziz said the ministry's

decisive action is the assurance Malaysians need, following much worry among the public concerning the surge in Covid-19 cases over the past two weeks.

"The statement given today by the ministry will serve as a 'refresher' on the 3S, 3W and TRIIS which are effective preven-

tive practices we learned during the pandemic," she said.

Dr Azizan also reminded the public that for the strategy to work, each and everyone has to do their part.

"Going forward, we also urge the ministry to communicate its strategy over multiple platforms

to ensure the public is well informed," she said.

Health Minister Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad announced yesterday that Malaysia is not considering to reactivate its movement control order (MCO) despite a sharp increase in Covid-19 cases nationwide.

He said the country would not reinstate procedures taken during the early days of the Covid-19 pandemic, which began in March 2020.

He also said the Health Ministry had prepared a five-point strategy to deal with the recent increase in Covid-19 cases in the country.

AKHBAR : THE SUN
MUKA SURAT : 1
RUANGAN : MUKA HADAPAN

theSun TUESDAY
DEC 19, 2023

RM1



Malaysian Paper

www.thesun.my RM1.00 PER COPY No. 8418 PP 2644/12/2012 (031195)



No MCO for now

Health Ministry confident of containing Covid-19
situation with five-point strategy.

Report
on
page 2

AKHBAR : THE SUN
MUKA SURAT : 2
RUANGAN : NATIONAL

Ministry confident of managing Covid-19 cases

■ BY ANDREW SAGAYAM
newsdesk@thesundaily.com

PUTRAJAYA: Despite a rise in the number of Covid-19 cases in Malaysia, the Health Ministry is confident that it will be able to manage the numbers without having to introduce restrictions.

Health Minister Datuk Seri Dr Dzulkefly Ahmad said the ministry has prepared a five-point strategy to deal with the situation.

These include early case detection via the Heightened Alert System, community tracing via test, report, isolate, inform and seek (TRIIS) system, monitoring of health facilities, effective risk communication and digitisation of the health system via the *MySejahtera* app.

Dzulkefly said he is aware of the concerns among Malaysians about the rising number of Covid cases in the country and has expressed hope

➤ Health minister announces five-point strategy to deal with situation, without reinstating movement control order

that the situation could be resolved.

"For the time being, there have been no discussions on reinstating the movement control order. We want to deal with the current situation without having to repeat restrictions such as those at the beginning of the pandemic in March 2020," he told a press conference yesterday.

He added that a total of 20,696 Covid-19 cases were reported, an increase of 62.2% compared with the total number of cases recorded in the 49th epidemiological week.

"The latest figures of infection were recorded in the 50th

epidemiological week from Dec 10 to 16. Cases that require treatment in intensive care units were 151, of which 96 required assistive devices for breathing. There were 28 fatalities recorded, with a death rate of 0.1%. The highest mortality was among those aged 60 and above (85%) and those who have comorbidities (93%)."

Dzulkefly said the majority of cases (97%) were in categories one and two.

"There is nothing to be alarmed about, but don't take things lightly. We are getting ready for any eventuality."

He also gave an assurance that

government health facilities were capable of handling the rise in cases and were ready to mobilise other facilities if required.

"The ministry will continue to closely monitor hospital capacity and we are ready to face any surge in patient admissions.

"We are also ready to mobilise and reinforce facilities and non-Health Ministry agencies such as teaching hospitals, military hospitals, private facilities and NGOs."

Dzulkefly added that Malaysians are advised to wear face masks while individuals with symptoms should avoid the 3Cs, namely crowds, congested areas and close contact with others.

He said detailed information on the current infection situation and the spread of the disease in the country would be uploaded at <https://data.moh.gov.my>, and the data would be updated weekly.